
Parlamentarna skup5tina BiH

n/r predsj edavajude, Borjana KriSto

Kolegij ZD PSBiH

b' ffi ili il il, ;ffi f''i'if' *', I ;ii ;,,,,

Pitanj e predsj edavaj u6em Vij eia ministara B iH

i

Ministru za ljudska prava i izbjeglice,

Na osnovu ilana 167. Poslovnika o radu Zastupniikog doma podnosim
slijedede:

ZASTUPNTCXO PITANJE

,,I PORED CTNTBIUCB DA SVAKI DRUGI BOSANAC I FIERCEGOVAC
Z:tu rsELJENISrvu, NEoBJASNJIVo JE DA vtSE oD GoDINU DANA
NITI NA VIJECU MINISTARA BOSNE I I{ERCEGOVINE, NITI U OVOJ
INSTITUCIJI (PARLAMENTARNOJ SKUP STINI BIH) NIJE RAZMATRAN
NITI JEDAN MATERIJAL KOJI TRETIRA OVU OBLAST. STOGA
POSTAVLJAM PITANJA:

1. ZASTO SE NA VIJECU MINISTARA NE RAZMATRAJU
MATERIJALI KOJI SE ODNOSE NA ISELJENISTVOIDIJASPORU I
SHODNO TOME NITI U PARLAMENTU?

2. STA JE UOPSTE MINISTARSTVO URADILO U PRETHODNIH
GODINU DANA DA AFIRMISE SARADNJU SA
ISELJENISTVOMiDIJASPOROM, ODNOSNO KOLIKO JE
MATEzuJALA PzuPREMILO I UPUTILO PREMA VIJECU
MINISTARA BOSNE I I{ERCEGOVINE"

Prema dostupnim zvanidnim podacima agencija za statistiku zemalja prijema i
diplomatsko konzularnih predstavni5tava Bosne i Hercegovine, procjena
ukupnog broja osoba koje Zive u iseljeni5tvu, a koje vode porijetlo iz Bosne i



Hercegovine iznosi 2 miliona, Sto iini 56,6V" u odnosu na 3.531.L59 ukupnog
stanovni5tva u Bosni i Hercegovini.
Veliki broj osoba u iseljeni5tvu je izrazito dobro integrisan u zemljama prijema i
kao takvi spremni su pomo6i svojoj domovini u njenom ruzvojtna svakom polju,
od nauke do umjetnosti. S druge strane iseljeni5tvo svojim doznakamatmoLda
najznalajnijoj mjeri utide na makroekonomsku stabilnost BiH jer udestvuje u
iznosu od 13-16%o BDP BiH sa godiSnjim iznosom izmedu 2-4 mihiatde maraka.
Medutim, upravo ova oblast odnosno ova kategorija stanovni5tva, koje je i
konstruktivni i kapitalni segment bh.dru3tva je potpuno normativno zapostavljena
u BiH. Ni5ta se ne dini da se ovo pitanje uredi na institucionalan nadin, pogotovo
tokom ovog saziva Vijeda ministara BiH i dini se da se to upravo svjesno radi. Jer
osim dokumenta Politike o saradnji sa iseljeni5tvom kojaje usvojena 2017.godine
i Strategije vanjske politike Predsjedni5tva BiH, od ovog sazivaVije6a ministara
niti jedan drugi dokument koji bi dodatno uredio ovu oblast, nije usvojen niti je

predloZen ovom Parlamentu na usvajanje. Prema tome, ovdje treba re6i takvu
dinjenicu i treba re6i daje ovakvo postupanje tendenciozno upravo radi onoga Sto
iseljeni5tvo jeste sa cjelokupnim svojim kapacitetom.
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